
  Raspenavský 
     zpravodaj
      I n f o r m a č n í    č t v r t l e t n í k    m ě s t s k é h o    ú ř a d u 
_________________________________________________________________________________________________________________
Vážení spoluobčané,

s blížícím  se  koncem roku v Raspenavě  postupně 
utichá  stavební  ruch,  nicméně  ještě  neutichl  úplně.  Po 
ukončení,  či  spíše  přerušení  stavebních prací  na  obnově 
komunikace  ve  správě  KSS  LK  se  dokončují  i  práce  na 
obnově  majetku  města  poškozeného  záplavou  v r.  2013. 
Jedná se o obnovu komunikace spojující ul. U Stadionu a 
silnici na Ludvíkov. Stavební práce pokračují i na obnově 
kanálu v Rekreačním a sportovním areálu a zahájeny byly 
práce na obnově břehové zdi v ul. Luhové. Všechny tři akce 
chceme dokončit do konce letošního roku … snad nám to 
počasí umožní.

Letošní rok byl pro Raspenavu opět rokem obnovy 
majetku  poškozeného  povodní  v r.  2010  a  záplavou 
v r. 2013.  A  také  rokem obnovy komunikace  procházející 
Raspenavou ve správě KSS LK.

Navíc byl i  rokem volebním. A tak, s ohledem na 
skončené  volební  období  2010  až  2014,  bych  chtěl  na 
tomto  místě  poděkovat  všem zastupitelů  města  za  jejich 
obětavou,  a  s ohledem na  rozsah  obnovovacích  prací  po 
povodni  v r. 2010,  záplavě  v r.  2013  a  také  výstavby 
městské  kanalizace,  značně  náročnou  práci  pro  obec 
v uplynulém  volebním  období,  které  tak  bylo  určitě 
nejsložitějším  a  nejnáročnějším  obdobím  v novodobé 
historii  města.  Dále  bych  chtěl  poděkovat  všem  členům 
finančního  a  kontrolního  výboru,  a  v neposlední  řadě 
i všem zaměstnancům města a městského úřadu, za jejich 
nepřehlédnutelnou účast na obnově města.
 

Děkuji  Vám všem,  kteří  jste  se  voleb  zúčastnili. 
Nově zvoleným zastupitelům přeji mnoho úspěchů v jejich 
nelehké práci ve prospěch našeho města.
 

Dovoluji  si  Vás  pozvat  na  5.  veřejné  zasedání 
zastupitelstva města,  které  se  bude konat 17. 12.  2014, 
v zasedací  místnosti  městského  úřadu  od  17.00  hodin. 
Hlavním  bodem  programu  je  projednání  a  schválení 
rozpočtového provizoria na rok 2015.
 

Vážení spoluobčané,
přeji Vám příjemné prožití svátků vánočních a do nového 
roku pak mnoho štěstí a především pevné zdraví.
 
Pavel Lžičař, starosta

 

Raspenavský zpravodaj 4/2014                      www.raspenava.cz 1

4
prosinec

2014
ZDARMA

Komunikace nad fotbalovým hřištěm

Cesta kolem fary

Oprava břehové zdi v ul. Luhové



Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa 7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i   mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 13.00 
hodin.  Protože však pracovníci  v těchto dnech absolvují  školení,  vyřizují  záležitosti  i  mimo budovu MěÚ, nebo 
zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí. Doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, 
případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout předem.

Ve dnech 22. 12. 2014 – 2. 1. 2015
Z A V Ř E N O  -  D O V O L E N Á

22. prosince 2014 – úřední den
Od 23. do 26. prosince – ZAVŘENO

29. prosince 2014 – do 12:00 hodin úřední den
Od 30. prosince 2014 do 2. ledna 2015 – ZAVŘENO

Od 5. ledna 2015 – BĚŽNÝ PROVOZ

LÉKÁRNA
Od 22. 12. 2014 do 7. 1. 2015

ZAVŘENO

ORDINACE PRAKTICKÉHO LÉKAŘE 
Od 29. do 31. 12. 2014

OTEVŘENO

ORDINACE ZUBNÍHO LÉKAŘE
22. – 26. 12. 2014 - DOVOLENÁ
29. – 30. 12. 2014 - OTEVŘENO

31. 12. 2014 – 2. 1. 2015 - DOVOLENÁ

Reklama  ceník                                         Žádosti o zveřejnění reklamy nebo inzerce
Celá strana - A4            600 Kč         přijímá podatelna MěÚ osobně nebo 
Polovina strany – A5    400 Kč          prostřednictvím telefonu, faxu
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          nebo elektronické pošty.
Menší plocha 150 Kč         
Inzerce  ceník                                           Tel.: 482 360 431
Inzerát do 15 slov 50 Kč         Fax: 482 319 229
Inzerát do 30 slov             100 Kč       E-mail: mesto.raspenava@raspenava.c  z  
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Vánoční provoz knihovny

Vánoční provoz MěÚ

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

Vánoční provoz na zdravotním středisku a v lékárně

Vážení spoluobčané, dovoluji si vás pozvat na 5. veřejné zasedání zastupitelstva města,

které se uskuteční ve středu, 17. prosince 2014 v 17.00 hodin v zasedací místnosti MěÚ

Pavel Lžičař
starosta

Informace z městského úřadu 

http://www.raspenava.cz/
mailto:mesto.raspenava@raspenava.cz
mailto:mesto.raspenava@raspenava.cz


Dne 5. 11. 2014 se konalo v zasedací místnosti Městského úřadu 
v Raspenavě veřejné ustavující zasedání  zastupitelstva, kterého se 

zúčastnilo všech 15 nově zvolených zastupitelů, kterými jsou: 

Za Sdružení občanů Raspenavy  Ladislav Belda, Boris Sýkora, 
Ing. Ivana Sýkorová

Za obnovu obce Pavel Lžičař, Mgr. Petr Chvojka, 
Vladislav Kobera, Mgr. Blanka Novotná, 
Mgr. Jan Málek, Hana Vilímová

KSČM a nezávislí kandidáti  Václav Prokop, Zdeněk Šmíd, 
Mgr. Jaroslav Černý

Pro rozvoj obce  Jaromír Hanzl, MUDr. Milan Roček, 
Hana Petříčková 

Zastupitelé zvolili na další volební období 2014 – 2018

starostou města Pavla Lžičaře
místostarostou města Jaromíra Hanzla

dalšími členy rady města jsou  Ladislav Belda, Mgr. Blanka Novotná a Hana Vilímová 

Předsedou kontrolní výboru byl zvolen Václav Prokop

Členy kontrolního výboru jsou: Boris Sýkora, Vladislav Kobera, Mgr. Jaroslav Černý a Ing. Petr Verner

Předsedkyní finančního výboru byla zvolena Hana Vilímová

Členky finančního výboru jsou: Hana Kličková, Jaroslava Loukotová, Hana Petříčková a Ing. Ivana Sýkorová

Na začátku letošního školního roku dostal 
náš  žákovský  parlament  možnost  zúčastnit  se 
prožitkového  kurzu  společně  s žákovským 
parlamentem ZŠ Lesní v Liberci. Za naši školu se 
mohli z kapacitních důvodů zúčastnit sice pouze 
čtyři parlamenťáci, ale i přesto jsme tuto nabídku 
rádi  přijali,  protože  každé  sdílení  zkušeností 
s jinými žákovskými parlamenty je pro nás velmi 
přínosné.  Prožitkový  kurz  se  konal  ve  třetím 
říjnovém  týdnu  nedaleko  od  nás,  v penzionu 
Krakonoš v Bílém Potoce  pod Smrkem.  Průvodci 
celým programem byli lektoři Eva a Petr z Centra 
pro  demokratické  učení  z Prahy.  Náš  třídenní 
pobyt  byl  motivován příběhem nepálského šerpy 
Norgay  Tenzinga  a  Novozélanďana  Edmunda 
Hillaryho,  kteří  jako  první  zdolali  Mt.  Everest. 
Všichni účastníci si vyzkoušeli celou řadu her, při 
kterých  se  museli  naučit  spolupracovat  a 
spolehnout se jeden na druhého. Nechyběly také 
aktivity  zaměřené  na  rozdělení  funkcí 
v žákovském parlamentu. V průběhu druhého dne 
jsme všichni společně vystoupali na Mt. Everest, 

který v našich podmínkách představoval nedaleký 
Paličník.  Celá  „výprava“  tedy  skončila  úspěšně. 
S paní  učitelkou Michaelou  Ulvrovou,  která  celý 
pobyt organizačně zajišťovala, jsme se dohodli na 
další budoucí spolupráci obou parlamentů. 

Mgr. Petr Kozlovský, koordinátor ŽP
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Informace z ustavujícího zasedání zastupitelstva města

Prožitkový kurz členů žákovského parlametnu  v Bílém Potoce 
pod Smrkem



V sobotu  25.  10.  2014  se  naše  škola  opět 
zapojila  do  podzimní  akce  „Ukliďme  Jizerky“,  kterou 
pořádá Společnost  pro  Jizerské  hory.  Jelikož  se  naše 
obec  rozkládá  v severozápadním  podhůří  Jizerských 
hor,  zvolili  jsme  si  Raspenavu  pro  letošní  podzimní 
úklid a trasu jsme nazvali „Raspenavou tam a zpět“. 
Za tři a půl hodiny jsme ji zdaleka celou neprošli, přesto 
se nám podařilo v počtu 17 žáků a 5 učitelek nasbírat 9 
pytlů  odpadu.  Nacházeli  jsme  spoustu  klasických 
odpadků, co lidem nejspíš vypadnou při chůzi z ruky, 
nebo  jim  náhodou  vyletí  po  cestě  z auta,  např.  pet 
láhve, igelitové sáčky, obaly od všech možných druhů 
jídel apod. Zároveň jsme ale nacházeli i méně tradiční 
odpadky, které nás docela překvapily. Pro představu – 
školní  aktovka,  podsedák  na  židli,  bačkory,  bundy, 
mikina, trenky, kabelka, malířská štětka, deštník, noha 
od panenky, umělá závěsná květina, a spoustu dalších. 
Po zkušenostech z předchozích let musíme usoudit, že 
žádná turistická stezka nebyla tak zanesená odpadky, 
jako  příkopy  a  různá  zákoutí  v naší  obci.  Bohužel. 
Nakonec  ale  máme  všichni  zúčastnění  dobrý  pocit 

z toho, že jsme pro naše životní prostředí udělali něco 
prospěšného

Pavlína Vlková

Klub  českých  turistů  Raspenava  zve  všechny 
příznivce turistiky na „První výlet roku 2015“, který se 
uskuteční dne 1. 1. 2015. Jedná se již o 33. výlet od 
doby  pořádání.  Sraz  všech  účastníků  je  na  mostě  u 
benzinové čerpací stanice v Raspenavě v 11:00 hodin. 
Výlet trvá asi 3  hodiny, dle počasí.

Výbor KČT Raspenava
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Podzimní úklid Raspenavy

Raspenavští turisté zvou na novoroční výšlap

Reklama



V sobotu  18.  10.  se  uskutečnily  v pořadí  již 
„4. Rukodílny“ v Praze  -  Šeberově.  Akce  proběhla  ve 
spolupráci  ZŠ  a  MŠ  Raspenava,  Domova  Raspenava, 
Městského úřadu Raspenava a Sboru CB v Praze-Šeberově. 
Rukodílny  tradičně  připravujeme  pro  tamní  děti  a  jejich 
rodiče – letos jsme do Prahy vezli borové a smrkové šišky 
na výrobu soviček, z březových špalků se vyráběly sovy a 
svícny,  lipové  dřevo  se  proměnilo  v rybky  a  rybičky,  ve 
vařečky,  dlabané  lžíce  a  prkénka,  vhodná  do  kuchyně. 
Velký zájem vzbudily u kluků dřevěné meče u dívek zase 
korálkové náramky a barevné skleněné lampičky, maminky 
si  soustředěně  vyráběly  i  prostírání  z barevných  dýh. 
Odpoledne  s námi  šeberovští  navštívili  výstavu,  kterou 
pořádala  Československá  obec  legionářská.  Naše  žáky 
nejvíce zaujal  téměř dokonale zrekonstruovaný historický 
vojenský vlak, který pomáhal československým legionářům 
při  bojích  na  Transsibiřské  magistrále.  Závěrečné 
rozloučení s poděkováním a pohoštěním proběhlo pak ve 
večerních hodinách v restauraci pražské IKEY.

Velké  poděkování  patří  panu  učiteli  Šimkovi  za 

dokonalou  přípravu  materiálů  a  pomůcek  k dílnám  se 
dřevem  a  panu  Josefu  Hanzlovi,  který  nás  bezpečně 
dopravil hasičským mikrobusem do Prahy i zpět a trpělivě 
spolupracoval při všech činnostech. 

Za MŠ a ZŠ Raspenava Libuše Lžičařová

Harmonizační  pobyt  třídy  6.  A  se  tentokrát 
uskutečnil od 22. do 26. září 2014 v hotelu Montanie na 
Souši v Desné.

Na Smědavu nás vyvezli  raspenavští  hasiči  a na 
Souš jsme vyrazili  pěšky po  Jezdecké cestě.  Počasí  nám 
příliš nepřálo. Cestou jsme dost zmokli. Doufali jsme, že se 
počasí umoudří a nebude pršet celý týden.
Do  hotelu  jsme dorazili  asi  v poledne.  Po  ubytování  nás 
čekalo rozlosování do kolejí podle příběhu Harryho Pottera, 
v jehož  duchu  se  celý  pobyt  nesl.  K  rozlosování  nám 
pomohl kouzelný klobouk.   
Ke každé koleji patří erb a pokřik, a tak jsme se se žáky 
pustili  do jeho vymýšlení  a výroby.  Výsledkem byly  čtyři 
skvělé pokřiky a erby.

Celý týden zápolili  žáci  ve svých kolejích o body 
v podobě  knoflíků,  které  byly  každý  den  přidávány 
k jednotlivým erbům.

Odpoledne se počasí trochu umoudřilo a přestalo 
pršet. Venku nás čekaly otázky o Harrrym  a  další aktivity, 
jako třeba evoluce nebo gordický uzel.
Po večeři jsme si vytvořili  pravidla a snažili  jsme se jimi 
celý pobyt řídit. Ne vždy se nám to dařilo.
Při  hře  na  pravdu  a  lež  jsme  se  dozvěděli  spoustu 
zajímavých věcí o spolužácích i paní třídní učitelce.

Druhý den ráno lilo a nebylo vidět na krok. Čekalo 
nás  vyluštění  šifry,  která  nám  prozradila  cestu  naslepo 
s Baziliškem.

Po  obědě  vysvitlo  sluníčko  a  mohli  jsme  venku 
přenášet Harryho a poznávat oči zvířat v zakázaném lese. 
Pro svou kolej  jsme mohli  získat  body v podobě kolíčků. 
Nejvíce jsme si  užili,  když jsme zahřívali  Hagridovi  dračí 
vejce,  nebo  když  jsme  museli  předávat  horké  viteály 
v podobě míčků bez doteku rukou.   
Po večeři nás čekalo setkání v kruhu v tajemné atmosféře. 
Při  svíčkách  jsme  si  otiskli  palec  ke  svému  jménu  a 
zhodnotili celý den. Pro své hodnocení si přišel každý žák 
k zrcadlu z Erisedu.

Třetí  den  nás  konečně  přivítalo  sluníčko. 
 Dopoledne  jsme  navštívili  úpravnu  vody  na  Souši,  kde 
jsme se dozvěděli nové informace o zásobárně pitné vody. 
Do oběda jsme si ještě zorientovali mapu a připravili se na 
výlet, který nás čekal odpoledne.
Cestou  na  Jizerku,  kde  jsme  měli  domluvenou  besedu 
s Horskou  službou,  jsme  získávali  viteály  a  hráli 

kolíčkovanou.  Cesta  byla  kamenitá  a  rozbahněná,  takže 
jsme se někteří vrátili mokří a pěkně špinaví.
Když  jsme  se  usušili  a  navečeřeli,  potrénovali  jsme  si 
paměť  a  zahráli  si  pantomimu.  Na  závěr  dne  jsme  si 
vyzkoušeli předávání signálů.

Čtvrtý  den byl  opět  nabitý  program.  V lese  jsme 
hledali šifry a na hřišti si zahráli chytačku.
Hmatem  jsme  poznávali  své  spolužáky  i  paní  učitelku. 
Vyzkoušeli jsme si několik aktivit, kde jsme spolu museli 
spolupracovat a vzájemně si důvěřovat. Odpoledne se na 
nás  přijela  podívat  p.  uč.  Svárovská  a  strávila  s námi 
závěrečný večer, s celkovým vyhodnocením pobytu. Nejvíce 
bodů  získala  kolej  Zmijozel.  Proběhlo  také  vyhodnocení 
v bodování  úklidu  pokojů.  To  nejlepší  na  nás  čekalo  na 
závěr dne. Stezku odvahy jsme všichni zvládli a na jejím 
konci jsme získali pamětní list od pana ředitele.  Abychom 
na náš pobyt jen tak nezapomněli,  promítli  jsme si před 
spaním fotky z každého dne.

V pátek jsme si sbalili všechny věci a před obědem 
jsme zahráli  veselou scénku pro kuchaře,  číšníka a celý 
personál hotelu jako poděkování za příjemný pobyt.

Náš  harmonizační  pobyt  se  nachýlil  ke  konci, 
někteří se těšili domů a někteří by ještě zůstali.

Doufám,  že  se  tento  pobyt  žákům  z paměti  jen  tak 
nevytratí  a  ještě  dlouho  budou  na  společně  strávené 
zážitky vzpomínat.

Bc. Renata Kočovská, třídní učitelka 
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Šeberov

Harmonizační pobyt třídy 6. A



11. 11. 2014 Centrum Mateřídouška a Za lepší 
Hejnice  uspořádaly  Martinské  slavnosti,  které  začaly 
v CM tvůrčí  dílnou,  výrobou  lucerničky  a  malováním 
sádrových odlitků, jako kůň, dýně, podzimně zbarvené 
listy.

Po tvůrčí práci bylo společné občerstvení, které 
připravily  pracovnice  MC.  Podávaly  se  martinské 
podkovy sladké i slané,  muffiny, linecké pečivo, ovocný 
čaj pro děti a kávička pro dospělé.

Pak jsme se vypravili k nádraží v Bílém Potoce a 
všichni napjatě čekali na sv. Martina na koni a zapálili 
si  lucerničku  od  jeho  světla.  Překvapením  byl  vůz 
tažený koňmi s kočím, na kterém se děti  vystřídaly a 
ukrátily si cestu do Hejnic. 

Při  příchodu  ke  kostelu  začalo  divadelní 
představení a sehrána byla nejznámější  legenda o sv. 
Martinovi,  a  to  jak  obdaroval  chatrně  oblečeného 
žebráka polovinou svého pláště. Příběh byl velmi pěkně 
zahrán,  kostýmově  trefné  a  herecky  přesvědčivé.  Po 
představení byl úprk dětí k rozdávání koláčků a dospělí 
ochutnali svatomartinské víno. 

Sv.  Martin  má  pro  zdejší  frýdlantský  výběžek  svůj 
význam,  neboť  byl  velkým  vzorem  bývalého  majitele 
frýdlantského  panství  Franze  Clam-Gallase,  důkaz  o 
tom je na Křížové cestě hejnické baziliky.
Tyto  slavnosti  finančně  podpořil  Odbor  školství 
Libereckého kraje.

CM již žije blížícími se vánocemi a připravujeme 
se na vánoční jarmark na radnici ve Frýdlantě dne 30. 
11. 2014 a 6. 12. 2014 v MCDO v Hejnicích. Přijďte se 
podívat a koupit si výrobky našich pracovníků,
 maminek a babiček. 11. 12. 2014 pořádáme od 9:30 h. 
vánoční  besídku  pro  děti  a  jejich  maminky,  tatínky, 
babičky a dědečky. Děti dostanou malé dárečky a bude 
zajištěno malé občerstvení.

Blíží se vánoce a konec roku, dovoluji si popřát 
čtenářům  Raspenavského  zpravodaje  šťastné  prožití 
svátků vánočních a pevné zdraví a spokojenost v roce 
2015.

Eva Machková, předsedkyně CM

Chci těmito řádky poděkovat dvěma dobrým 
duším, které v sobotu 25. 10. 2014 odpoledne uklízely 
okolí silnice přes bývalý „vojenský prostor“. Nasbíraly 
toho hodně – viz fota. 

Kde se tam kusy plastů z aut, plastových lahví, 
plechovek od pití, kelímků a dalšího „přírodního“ 
materiálu vzaly? 

Takto zkrášlili les ti, kteří v životě neslyšeli nic o 
sběrných dvorech a kontejnerech na odpad. Neslyšeli 
nic o dlouhé době, než se dotyčný materiál rozloží. 
Možná razí heslo: „Po nás potopa“.

Co jiného jim, chudákům, zbylo, než dosloužilé 
věci hodit lesním zvířatům, že? 

Třeba si molitanem vystelou postýlku, v nádrži 
udělají obýváček,........

Proc by tam měla růst houba, sasanka, 
listnáčky? Kam se hrabe příroda na výtvory lidské ruky!

Kam budou příští generace vodit své 
potomstvo? Na všudy přítomné smetiště! 

Nebýt ovšem výše uvedených, lhostejnosti 
neznalých, lidiček.

Jaroslava Vondráčková
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Martinské slavnosti

Les



Sbor dobrovolných hasičů Raspenava a jednotka požární ochrany města Raspenavy. 

Raspenavští hasiči si koncem roku  2014 připomenou šestnáct let spolupráce s hasiči z Polska a Německa. 
Všechno začalo tím, že v roce 1998 odjeli společně s tehdejším ředitelem HZS LK Karlem Boháčem na mezinárodní 
hasičskou konferenci do Polské Sklarske Poreby. Následující jaro byly uzavřeny smlouvy o vzájemné spolupráci  
mezi  městy  Rasepenava,  Bischofswerda  a  GryfówSlaski  s cílem  přinést  společensko  politický  vklad  v dalším 
budování „evropského domu“.

Hasiči  každoročně pořádají  společné porady a školení, které jsou kromě jiného zaměřeny na programy 
přeshraniční spolupráce ZIEL/CÍL 3 a pomáhají při rozvoji regionálních iniciativ. K naprosté samozřejmosti patří, 
že se jich účastní jak velitelé hasičských jednotek, tak starostové účastnických měst. V rámci Euroregionu Nisa od 
roku 2009 proběhly v rámci spolupráce těchto měst mnohé významné akce, v posledních letech např.: 

Mezinárodní den spolupráce dobrovolných hasičů,
Dobrovolní hasiči Euroregionu společně, 
Hasiči Euroregionu pomáhají lidem.

Spektrum vzájemné spolupráce hasičů je pestré.  Společně se  navštěvují  a účastní  hasičských soutěží  a oslav.  
V minulosti  vymysleli  a realizovali  soutěže mladých hasičů, například Superpohár mládeže tří  zemí a nedílnou 
součástí jsou i setkání na jiných kulturních akcích uvedených měst.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů města Raspenavy s polskými a německými hasiči a instruktory HZS 
LK absolvovala několik společných výcviků zaměřených na záchranu na vodě, vyprošťování osob z havarovaných 
vozidel a  záchranu osob z výšek. Společně se tak hasiči z Raspenavy, Bischofswerdy a GryfówaSlaski setkávají 
pravidelně a seznamují se navzájem a se svou hasičskou technikou a taktikou zdolávání mimořádných událostí.

Další dobrou spolupráci raspenavští navázali s hasiči z téměř 300 kilometrů vzdáleného Wildenbruchu – 
Michendorfu.  K navázání  spolupráce  došlo  poněkud  netradičním  způsobem.  V Raspenavě  probíhala  jedna 
z nesčetných soutěží a dva z německých hasičů  byli v Raspenavě na návštěvě příbuzných. Když procházeli kolem 
zaplněného hasičského cvičiště, šli se podívat. Zde viděli hasičskou soutěž,  slovo dalo slovo a od té doby se začali 
každoročně navštěvovat. 

Hasiči z Německa přijíždějí do Čech a naopak raspenavští zase jezdí do Wildenbruchu na jejich soutěže, 
slavnosti a jiné kulturní akce.

Letos byla pro kolegy z Wildenbruchu připravena ve spolupráci  s HZS LK prohlídka KOPIS v Liberci  a 
cestou se dále zastavili fandit raspenavské dvojici na soutěži Manhattan, kterou pořádá SDH Růžodol I (výstup do  
21. podlaží  Krajského úřadu).

Při ničivých povodních v Raspenavě roku 2010 jsme poznali,  co je skutečné hasičské kamarádství přes 
hranice.  Jednotka  dostala  od  německých  kamarádů nové  výjezdové  obleky  a  další  technické  vybavení.  Město 
Swiradów Zdrój okamžitě nabídlo pomoc a vyslalo do zatopené Raspenavy „bagry,“ 

Starostové měst a hasičské sbory jak Polska, tak Německa kromě jiného přivezli dárky pro děti při otevření  
nové Mateřské školky, která byla povodněmi zničena, vzpomíná velitel raspenavské jednotky Jaromír Hanzl.
Vzájemně si dokáží ocenit svoji spolupráci. Patří k nim i medaile Za mezinárodní spolupráci, čestná uznání atd.

K poslední velké akci patřilo cvičení partnerských hasičských jednotek v Raspenavě s tématem „Činnost při 
mimořádné události – povodeň“. 

První část byla věnována seznámení se s kritickými místy, kde velká voda napáchala v nedávných letech 
obrovské škody. K tomu posloužila prezentace fotografií z povodní i praktická prohlídka lokalit. 

Druhá část  byla  zaměřena na činnost  před a během velké  vody.  To  znamená,  stavění  zábran pomocí 
dvoukomorových pytlů s pískem a další činnosti.

Třetí část se stala nejen nejzajímavější, ale i náročná. Družstva dostala malé mapky a zadání, poté hasiči 
hledali „kritické body, „postižené“ mosty a objekty, tedy všechno jako při skutečné události. 

„V případě spolupráce Raspenavy s polskými a německými hasiči se jedná o obětavou a příkladnou  práci 
všech členů sborů a je oboustranně přínosná. U dobré komunikace stojí na polské straně Wieslawe Zielinski, Jacek 
Mazuch, Stanislaw Jozniak a další, z Německa Steffen Eberlein, Raimond Koschnicke a Bernard Bock.

„V rámci mezinárodního projektu ZIEL 3/CÍL 3 připravujeme další akce.“ dodává velitel jednotky Jaromír Hanzl.
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Mezinárodní hasičská spolupráce v Raspenavě



Nemohu  se  s  vámi,  čtenáři  Raspenavských 
novin,  nepodělit  o  jednu  zajímavou  zkušenost.  

V sobotu 18.10.2014 jsme s pilotem firmy HOŠI 
V KOŠI a profesionálním fotografem letěli balónem kam 
nás právě vzdušné proudy nesly - z Oldřichova v Hájích, 
přes  kopce  nad  část  Raspenavy,   
na východ od Frýdlantu a přes Krásný Les k Bulovce.

Zážitek  úžasný,  a  to  nejen  kvůli  přejícímu 
počasí!  
Pohled z výšky na rodnou hroudu, barevné listí stromů 
a  přistání  mezi  kravskými  plackami  byl  
k nezaplacení!

Rovněž  příprava  balónu  k  letu,  ani  jeho 
skládání,  nebyla  v  žádném  případě  nuda.  
Veškeré technické dotazy, které nás  během celé akce 
napadaly,  byly  odborně  zodpovězeny  pilotem.  Ocenili 
jsme  také  vysokou  profesionalitu  a  příjemné 
vystupování HOCHŮ V KOŠI.

Třešničkou na dortu byl  závěrečný rituál křtu 
našich maličkostí na vzduchoplavce s příslušnými 

šlechtickými tituly.
V  neposlední  řadě  nás  potěšil  název   firmy 

provozující tyto lety. Uznejte - HOŠI V KOŠI – nádhera! 
Řada firem sahá k cizojazyčným názvům a jeden pak 
neví, co vlastně nabízejí.

Manželé Vondráčkovi

7.  10.  2014  byla  v prostorách  bývalé  Rychty 
slavnostně otevřena sociálně terapeutická dílna. Dílna 
nabízí pracovní terapii lidem se zdravotním postižením, 
kteří díky svému handicapu nemají možnost pracovního 
uplatnění na otevřeném ani chráněném trhu práce. 
Nové – větší prostory umožnily rozšířit nabídku služeb o 
jednu dílnu, která se zaměří na dovednosti praktického 
života. 

Lidé se zdravotním postižením budou mít kromě 
manuálních  dovedností  možnost  procvičovat  si 
dovednosti  získané  ve  škole  (čtení,  psaní,  počítání) 
i jejich praktické  využití  např.  při  nákupu v obchodě, 
vaření, práci na zahrádce apod.
Velké  poděkování  patří  starostovi  Pavlu  Lžičařovi  a 
vedení Města Raspenava, bez jejichž přispění by dílny 
v prostorách Rychty nemohly vzniknout, a také rodičům 

klientů  sociálně  terapeutických  dílem,  manželům 
Hojdarovým a  Foldovým,  kteří  pomohli  nové  prostory 
vybavit. 

Sociálně  terapeutická  dílna  je  otevřena  pro 
osoby se zdravotním postižením od pondělí do pátku od 
8°° do 14°° hod. 

Od 1. 9. 2014 byla navýšena kapacita klientů, 
kterým může  být  tato  služba poskytována.  Zájemci  o 
službu se mohou hlásit v kanceláři Domova Raspenava, 
Fučíkova 432,  464  01  Raspenava  u PhDr.  Květy 
Kutílkové nebo na tel. čísle 482 319 102. 
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Výlet horkovzdušným balonem

Sociálně terapeutická dílna se přestěhovala do zrekonstruovaných prostor
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Rozsvěcení vánočního stromu
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Hasiči zvou
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Reklama



NA ÚVOD PODĚKOVÁNÍ:

Na konci měsíce srpna nás opustila paní učitelka Vendula Davidová, která se odstěhovala.
Tímto  bych  jí  ráda  poděkovala  za  práci,  kterou  pro  mateřskou  školu  vykonala  a  zároveň  jí   popřála  mnoho 
pracovních i osobních úspěchů od všech zaměstnanců mateřské  školy.
Do naší školičky nastoupila mladá pí učitelka Bc. Ivana Studená z Frýdlantu. Do kolektivu velice dobře zapadla.

Měsíc ZÁŘÍ:
17.  9.  2014 děti  ze  třídy  Berušek a  Rybiček jely  do Hejnic,  kde  si  v  prostorách SOU prošly  naučnou stezku 
v přírodě.
11.  9.  2014  nejstarší  třída  Žabiček  jela  do  Frýdlantu,  kde  se  na  náměstí  konala  přehlídka  složek 
INTEGROVANÉHO ZÁCHRANNÉHO SYSTÉMU.

Měsíc ŘÍJEN:
2. 10. 2014 proběhla tradiční soutěž ,,O nejkrásnější  jablíčko‘‘, která se uskutečnila na školní zahradě. Zde děti 
nejenom hodnotily jablíčka, zazpívaly si s Bodlinkou a Dupálkem, ale také si zasoutěžily. Všichni, kdo se zúčastnily 
si domů odnášely  sladkou odměnu - perníkového ježečka.
13. 10. 2014 nás navštívila pí Pavla Petrnoušková se svou dílničkou. Děti tentokrát vyráběly PAVOUČKA ŠTĚSTÍ -  
krásné výrobky, které si děti odnesly domů.
15. 10. 2014 přijel do školky KOUZELNÍK se svým představením. Nádherné!!!
Školka se celá otřásala v základech, jak se děti bavily a smály.
30. 10. 2014 Rybičky a Žabičky odjely hasičským  autobusem do Liberce na letiště, kde se účastnily projektu ,, 
ZACHRAŇUJEME S KRYŠTOFEM‘‘. Poté navštívily i požární stanici libereckých hasičů. Domů odjížděly plné dojmů 
a nezapomenutelných zážitků.
 
Měsíc LISTOPAD:
4.  11.  2014  se  konal  druhý  ročník  ,,PODZIMÁČKA‘‘.  V odpoledních  hodinách  se  v prostorách  jídelny  konala 
dílnička - výroba ,,Netopýra‘‘. Pak následovala módní přehlídka s hodnocením masek a na závěr byla ochutnávka 
dýňových dobrot. Ty připravily jak děti ze třídy Žabiček tak i šikovné maminky. Tímto jim všem děkuji. I tentokrát  
si děti odnášely odměnu – perníkové dýně.
5. 11. 2014 přijela do školky paní Hana Perná s projektem ,,HURVÍNKOVY CESTY DO PŘÍRODY‘‘. Program byl 
pěkně sestaven a děti se bavily po celou dobu.
14. 11. 2014 jela třída Berušek a Rybiček do hejnického  kina na pásmo pohádek.
20. 11. 2014 přijela děvčata ze Střední zdravotní školy v Liberci a děti seznamovala se správnou hygienou dutiny 
ústní.
 
V měsíci Prosinec nás ještě čeká:
1. 12. 2014 Divadlo MATÝSEK
5. 12. 2014 Mikulášská nadílka
4. 12. 2014 Zdravá pětka
17. 12. 2014 Besídka Kuřátek a Žabiček
18. 12. 2014 Besídka Berušek a Rybiček

A je konec  roku! Už se moc těšíme na vánoční prázdniny.
Všem čtenářům  přejeme příjemné prožití  vánočních  svátků  a  mnoho štěstí, zdraví, spokojenosti a úspěchů  roce 
2015
 

Poděkování patří i našim sponzorům: Knorr-Bremse, Milkom Servis s.r.o.(pan  M.Rýdzi, pan P. Mach), Alfa 
Farský  s.r.o.,  Immobilengesellschaft  s.r.o.,  HZSLK v zastoupení  panem Josefem Málkem,  manželé  Sedláčkovi, 
p.Lacika,  p. Melka,  p.  Ponc,  p.  Kučera,  p.  Mrňávek,  p.  Klouček,  p.  Šubrt,  p.  Hille,  p.  Plůta,  pí  Taterová,  pí 
Prudičová, pí Petrnoušková, rodina  Stržanovská, pí Bartošová
 
Za všechny v MŠ Marie  Zavřelová 

V letošním  roce  jsme  obdrželi  dotaci  z Fondu 
solidarity EU ve výši 838.222,06 na obnovu mostku na 
Holubím potoce a na obnovu části místní komunikace 
Luhová, včetně zpevnění násypu. Akce byly provedené 
v roce 2013.

Celkové náklady činily Kč 5,386.830,06, v roce 

2013  byla  na  akci  poskytnuta 
dotace  z Ministerstva  dopravy 
ČR  ve  výši  Kč  4,548.608,--, 
v letošním roce z Fondu 
solidarity EU Kč 838.222,06.
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Život v pastelce

Dotace z Fondu solidarity EU pro Raspenavu



V pátek  28.  listopadu  jsme  uspořádali  druhý 
vánoční  jarmark.  Tentokrát  se  konal  nejen  v budově 
1. stupně  základní  školy,  ale,  po  loňských 
zkušenostech, ještě i ve školní jídelně. 

Začátek  jarmarku  byl  v 16:00  hodin  venku, 
před  budovou  školy  u  rozsvíceného  a  ozdobeného 
vánočního stromku. Na úvod vystoupily děti z 1. stupně 
s krátkým  programem  složeným  z vánočních  koled, 
písniček a básniček. Když vystoupení skončilo, začaly 
se přesouvat desítky rodičů, dětí a dalších návštěvníků 
k jednotlivým  tvůrčím  dílnám.  Těch  bylo  celkem  17. 
Bylo možné si vyrobit vánoční věnec na dveře, adventní 
svícen,  vánoční  svícínek,  vánoční  kouli,  papírový 
stromeček a  voňavé pytlíčky s vánoční  vůní.  Kdo měl 
zájem, mohl si dále ozdobit předem připravené perníčky 
nebo  si  vyrobit  zvoneček,  vánoční  přáníčko 
s andělíčkem, čertíky, další vánoční přáníčka či anděla. 
Polotovary,  se kterými se v dílnách pracovalo,  předem 
připravily  paní  učitelky  se  žáky.  Vánoční  dílny  pro 
nejmenší připravily paní učitelky z naší mateřské školy.

Jak již bylo řečeno, využili jsme letos i prostory 
školní jídelny, zejména proto, abychom trochu rozdělili 
davy návštěvníků, aby v budově 1. stupně nebyl takový 
nával. Kdo tedy zašel do školní jídelny, mohl si vyrobit 
rybičky  z pedigu,  svíčky  z včelího  vosku,  vánoční 
rybičky, andělíčka nebo si zapéci obrázek z korálků.

Komu se nic vyrábět nechtělo, mohl si zakoupit 
hotové výrobky, které byly připraveny předem v rámci 
projektových  dní  našimi  žáky  a  zaměstnanci.  Kromě 
jiného  zde  bylo  také  možno  vidět  dárkové  předměty 
vyrobené  ve  „Firmičkách“  (projekt  EU  ve  spolupráci 
s Okresní  hospodářskou  komorou  Liberec;  u  nás  ve 
škole  fungují  dvě  firmičky  -  první  je  zaměřená  na 
výrobu  dárkových  předmětů  a  druhá  na  výrobu 
keramiky).

Při přípravách jsme samozřejmě mysleli i na to, 
že  návštěvníkům  jarmarku  může  při  vyrábění  všech 
těch krásných věcí  trochu vyhládnout nebo že budou 
chtít  uhasit  žízeň.  Pro  tento  případ  jsme  připravili 
občerstvení. To jsme oproti loňsku trochu rozšířili, takže 
mimo  vánoček,  kávy,  čaje  a  dalších  nápojů,  byly 
připraveny i párky v rohlíku a grilované klobásy. 
Souběžně  s jarmarkem  probíhal  též  doprovodný 
program.  Ten  zahájily  děti  z mateřské  školy 
dramatickým ztvárněním vánočního příběhu o narození 
Ježíška. Představení se jim moc podařilo a bylo velmi 
milé.  Bylo  možné  ho  vidět  celkem  dvakrát.  Dále 
vystoupily  žáci  1.  stupně  základní  školy  s vánočními 
koledami,  písničkami  a  vánoční  poezií  a  program 
uzavřel  dětský  pěvecký  sbor  Včelky  též  s vánočními 
koledami a písničkami. Myslím, že všechna vystoupení 
měla velký úspěch a podařilo  se  nám tím navodit  tu 
správnou předvánoční adventní náladu.

Účast  veřejnosti  byla  obrovská.  Přestože  jsme 
měli již zkušenost z loňského jarmarku, byli jsme znovu 
mile  překvapeni,  kolik  přišlo  návštěvníků  a  příjemně 
nás potěšily  i  jejich příznivé  reakce.   Některé jsme se 
dozvídali  ústně  –  přímo  na  místě,  jiné  nám  rodiče 
zapsali do pamětní knihy. Některé z nich cituji: „Stejně 
krásné jako vloni! Letošní ročník se opět vydařil, těšíme 
se na další  léta.  Děkujeme za příjemnou atmosféru a 
úžasné  dílničky.  Krásné  vystoupení  dětí  z mateřské 
školy i základní školy, prostě úžasné. Vánoční jarmark 
neměl chybu. Jen tak dál. Hezké Vánoce a za rok na 

shledanou…“ K tomu asi již nemusím nic dodávat…
Děkuji  všem,  kteří  se  nějakým  způsobem 

podíleli na organizaci či samotném průběhu jarmarku. 
Hlavně  učitelkám  mateřské  i  základní  školy  a 
vychovatelkám  školní  družiny  a  školního  klubu.  Ti 
všichni vymýšleli,  připravovali a vedli jednotlivé tvůrčí 
dílny  a  podíleli  se  na  hladkém  průběhu  celé  akce. 
Dětem z mateřské  školy,  které  si  s paními  učitelkami 
připravily  krásné  vystoupení  k doprovodnému 
programu. Žákyním a žákům základní školy. Bez jejich 
pomoci  bychom  jarmark  jen  velmi  těžko  zvládli. 
Pomáhali  nám  při  přípravě,  organizaci  i  při  práci 
v tvůrčích  dílnách.  Uklízečkám  a  školníkům,  kteří 
převáželi nejrůznější věci, pracovali na výzdobě školy a 
všechny  prostory  potom  vzorně  uklidili.  Kuchařkám, 
které napekly voňavé vánočky. Paní Pavle Petrnouškové, 
která nám pomohla se sháněním a nákupy surovin pro 
tvůrčí dílny. Jakubovi Kuldovi za výrobu velmi zdařilého 
plakátu a pomoc při propagaci akce. A na závěr také 
děkuji  našim  hasičům,  kteří  nám  pomohli 
s občerstvením  a  díky  nim  jsme  mohli  návštěvníkům 
nabídnout právě i grilované klobásy.

Myslím, že letošní jarmark se nám podařil a že 
ho  v příštím  roce  určitě  zopakujeme.  Třeba  tím 
vytvoříme  novou  tradici  vánočních  školních  jarmarků 
v Raspenavě.

Mgr. Petr Chvojka
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Školní vánoční jarmark



V květnu oslavil oddíl neuvěřitelných 50 let 
organizovaného  stolního  tenisu  v Raspenavě.  Na 
oslavě se sešlo více jak 50 hráčů a hostí a oslava byla 
důstojnou  vzpomínkou  na  vývoj  stolního  tenisu  ve 
městě. Jenže na vavřínech se nedá dlouho spát a tak 
oddíl  odstartoval  v letošním roce  51.  sezonu – ročník 
2014/15. Do soutěže jsme přihlásili  po delší  době tři 
družstva  –  v tom  třetím  se  pak  pomalu  začínají 
objevovat  plody  práce  trenérů  mládeže  pánů  Jiřího 
Sršně, Václava Maka a poslední době i Josefa Čapka – 
když do družstva nastoupil žák David Horák. 
A-družstvo hraje divizi Libereckého kraje a vede si velice 
úspěšně.  Družstvo  ve  složení  bratři  Horákové, 
Zahradník a Suchánek odehrálo minulou sobotu velice 
důležitý  zápas  o  první  místo  v  soutěži  v Liberci  se 
zdejším SKST F. Po výborném výkonu vyhrál náš celek 
10:8 a upevnil si první místo v tabulce, jejíž čelo vypadá 
následovně: 
1.      Jiskra Raspenava A     90:39  27     b
2.      SKST Liberec F             88:38  25     b
3.      Jiskra Nový Bor A       79:54  21     b
Již dnes je zřejmé, že boj o první místo, a tedy o postup 
do 3. ligy, se rozhodne mezi naším družstvem a celkem 
SKST F.

B-družstvo kraje krajský přebor 1. třídy a jeho starosti 
jsou na rozdíl  od „áčka“  opačné  –  cílem je  se  v silné 
soutěži  udržet. Čtveřice  bratři  Drechslerové,  Boháč  a 
Blažek bojuje velice srdnatě, bohužel někdy i se svými 
nevyrovnanými výkony. O tom svědčí senzační porážka 
vedoucího celku soutěže 10:8, prohra s druhým týmem 
8:10 ale pak prohra se čtvrtým týmem od zdola tabulky 
3:10 na domácích stolech.
Tabulka krajského přeboru 1. Třídy je následující:
1.      Jiskra Nový Bor B     68:33   19 b
2.      Depo Liberec B         67:37   19 b
3.      SKST Liberec I           54:49   16 b
10. Jiskra Raspenava B  41:65    11 b
Po delší  době jsme přihlásili  do soutěže i  C-družstvo, 
které  hraje  nejnižší  okresní  soutěž.  Potěšující 
skutečností  je  to,  že  do základu družstva byl  zapsán 
ještě  loňský  žák  David  Horák  a  „navrátilec“  do 
Raspenavy Luděk Bursa ml. Tabulku okresního přeboru 
2. třídy vede celek SKST Frýdlant B – naše družstvo je 
na  9.  místě  s jedním  vítězstvím  a  šesti  porážkami. 
Základní sestava družstva je: Hovorková, Jirounek, D. 
Horák a L. Bursa ml.

Ing. Vladimír Boháč, kronikář oddílu
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Stolní tenis vykročil do další padesátky

Bohoslužby



Základní škola a Mateřská škola, Raspenava, okres Liberec – příspěvková organizace,

Fučíkova 430, 463 61 Raspenava

Vážení rodiče, milé děti, přijměte naše pozvání k zápisu do 1. ročníku
 základní školy, který se bude konat 

v úterý 10. února 2015 od 16:00 do 18:00 hodin  

v budově 1. stupně základní školy na sídlišti v Moskevské ulici.

 

Zápis se týká dětí, které byly narozeny v době od 1. 9. 2008 do 31. 12. 2008 a v době 
od 1. 1. 2009 do 31. 8. 2009. Písemně budou k zápisu pozvány též děti, kterým byla 
v loňském roce odložena školní docházka o jeden rok.

K zápisu si prosím vezměte rodný list Vašeho dítěte a občanský průkaz.
(případně další doklady o dítěti - rozhodnutí o odkladu školní docházky, vyšetření 

pedagogicko-psychologické poradny apod.)

 

Těšíme se na Vaši účast!

učitelé ZŠ a MŠ Raspenava
použity fotografie ze zápisu v roce 2014
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